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Dertig jaar GRAFOC

Relevant sectorverhaal 
van opleiden, coachen en 
begeleiden

H
et jaar 1991, het was de 

tijd van de Golfoorlog, het 

uiteenvallen van de Sovjet

unie, de hereniging van Duitsland. 

Boris Becker en Steffi Graf domi

neerden het tennis. In eigen land 

kregen de traditionele politieke 

partijen klappen tijdens de federale 

verkiezingen van ‘Zwarte Zondag’, 

de PSpoliticus André Cools werd 

in Luik vermoord. Raymond had 

een hit met ‘Liefde voor muziek’. 

Op 21 maart 1991 verscheen in 

het Staatsblad de oprichting van 

het Grafisch Opleidingscentrum 

vzw, afgekort GRAFOC. Als vor

mingsfonds richt het zich op de 

arbeiders van het Paritair Comité 

130 en de bedrijven die deze arbei

ders tewerkstellen. Cefograf is de 

tegenhanger voor de Franse Ge

meenschap en werd een jaar eerder 

opgericht.

“Dertig jaar is lang”, zegt David 

Benoit, sinds 2005 actief bij GRA

FOC. Hij dook in de archieven en 

stelde voor de dertigste verjaardag 

van het vormingsfonds een bro

chure samen over die drie decen

nia. “Het is een periode waarin we 

als sectorfonds heel wat stappen 

hebben gezet op verschillende ter

reinen. Een overzicht van de be

langrijkste realisaties was dan ook 

op zijn plaats. Het geeft ook een 

inzicht in de uitdagingen van de 

brede printmediasector, zowel voor 

de werknemers als de werkgevers.”

Wat doet een vormingsfonds als 

GRAFOC eigenlijk?

DAVID BENOIT. “Opleidings

fonds, sectororganisatie, vormings

fonds of loopbaanfonds… het is 

geen dagdagelijkse materie voor 

velen. Maar wat GRAFOC doet 

is belangrijk voor alle stakeholders 

binnen de sector. Met sommige 

acties bereiken we de media en een 

ruimer publiek, veel acties blijven 

onder de radar maar zijn cruciaal. 

Het overzicht in de brochure is 

mogelijks een eyeopener en plaatst 

bepaalde zaken in een juist per

spectief. Net zoals veel sectoren 

gaat ook de printmedia industrie 

voor een continue upgrade. High

tech, nieuwe competenties, digita

lisering, arbeidskrapte, vergrijzing, 

onderwijs… nooit ging GRAFOC 

een uitdaging uit de weg. Veel ini

tiatieven zorgden bovendien voor 

een nieuwe dynamiek en intersec

torale samenwerking.”

Waar focust GRAFOC vandaag 

op?

BENOIT. “In een eerste pijler fo

cussen we op het stimuleren van 

opleiding via een gratis aanbod 

en opleidingspremies via het web

portaal ANNA. We zorgen voor 

dienstverlening aan de PC130me

dewerkers, doen aan onderzoek en 

we zijn het aanspreekpunt tussen 

de sector en het onderwijs. Met 

PrintmediaJobs, onze tweede pij

ler, richten we ons op al wie wil 

werken in de printmedia industrie. 

We coachen en begeleiden nieuwe 

medewerkers op de werkvloer. We 

zorgen voor stagebegeleiding van 

werkzoekenden in opleiding en 

uitzendkrachten. We monitoren 

en verspreiden vacatures, werken 

rond knelpuntberoepen, met er

kende stagebedrijven, enzovoort. 

In alle acties staat het ‘keep it sim

ple’principe steeds voorop.”

Herman Staes, de coördinator 

van GRAFOC, was er twintig 

jaar geleden ook al bij. Wat wa-

ren de hoogtepunten in al die 

jaren?

HERMAN STAES. “Alle acties 

die we realiseerden opsommen 

is onbegonnen werk, maar er zijn 

toch een aantal belangrijke mijl

palen. Zo investeerde GRAFOC 

over de jaren heen ruim 6,5 mil

joen euro in machines en software 

voor het grafische onderwijs, Syn

tra’s en VDAB. In 2002 werd een 

eerste van vele sectorconvenanten 

afgesloten tussen de Vlaamse re

gering en de sociale partners. Tot 

op vandaag is dit een belangrijke 

schakel in onze werking waarbij 

de focus ligt op bijleren, diversi

teit, onderwijs en arbeidsmarkt. 

Vanaf 2003 voerden we promotie 

voor de sector via Pak&Go, in

vesteringen in Het Beroepenhuis 

in Gent, Zeg het met kleur, de 

Dertig jaar geleden werd GRAFOC, het vormings-

fonds van en voor de arbeiders in de grafimedia-

sector, opgericht. Het opleidingsfonds sluit dit ju-

bileumjaar af met de publicatie van een brochure 

met een historisch overzicht van de voornaamste 

realisaties in die drie decennia. Het GRAFOC-team 

blikt ook vooruit naar de uitdagingen van de toe-

komst, want het werk is nooit af.

Kurt De Cat I

David Benoit en Herman Staes van GRAFOC: “Over de jaren heen inves-

teerde GRAFOC ruim 6,5 miljoen euro in machines en software voor het 

grafische onderwijs”.



Open Bedrijven Dag, My Future 

in Print, enzovoort. Voor beroepen 

als drukafwerkers en drukkers is er 

bijna altijd een krapte geweest. Van 

West-Vlaanderen tot Limburg 

werden instroom- en opleidings-

trajecten opgezet. Een kwalitatie-

ve instroom vinden was en is nog 

steeds een uitdaging. Het werk is 

nooit af.”

BENOIT. “In 2006 verscheen 

onze eerste Navormingsbrochure. 

Dat was het startpunt om meer te 

communiceren met de bedrijven 

en de medewerkers. Later komen 

ook de sociale media aan bod met 

focus op LinkedIn en Facebook. 

Tijdens de Bootshows van 2007 

tot 2009 werden medewerkers en 

bedrijven geïnformeerd en geïnspi-

reerd.”

STAES. “Vanaf 2009 komt Henk 

Van der Beke aan boord. Als stage-

begeleider voor VDAB maakt hij 

een verschil voor de honderden 

werkzoekenden die hij reeds 

begeleidde. Sinds dit jaar wer-

ken we samen met Travi voor 

het coachen van uitzendkrach-

ten op de werkvloer. Met oog 

op de vergrijzing binnen de 

sector en de krapte op de ar-

beidsmarkt is dit een win-win 

voor iedereen. Daarom kan 

vanaf nu elk bedrijf die bege-

leiding aanvragen. Met Albe 

De Coker werd een eerste 

traject gestart voor twee arbei-

ders.”

BENOIT. “GRAFOC voert ook 

diverse onderzoeken uit, gaande 

van de competenties van de toe-

komst, over de impact van (nacht)

ploegenarbeid tot HR bij print-

mediabedrijven. De resultaten zijn 

steeds online als in print beschik-

baar, vaak gekoppeld aan een semi-

narie. Ook onderwijs is belangrijk. 

Naast de investeringen over gans 

Vlaanderen schrijft GRAFOC ook 

de Beroeps Kwalificatie Dossiers 

uit, de BKD’s. Hiermee geeft de 

sector aan welke profielen ze ver-

wacht. Met die BKD’s kan het 

onderwijs aan de slag om leer-

plannen op te maken.”

Slotvraag, hoe zien jullie de 

toekomst van GRAFOC?

BENOIT. “Voor de sector 

en GRAFOC liggen nog ver-

schillende uitdagingen op de 

plank, waaronder het vinden 

van de juiste medewerkers om 

de vergrijzing en de uitstroom 

op te vangen. Het gaat om 

35 procent van het personeel 

de komende vier jaar. Begin 

volgend jaar komt www.printme-

diajobs.be eraan om hiervoor een 

aanbod te voorzien.” n

Dertig jaar GRAFOC: “Voor beroepen als 

drukafwerkers en drukkers is er bijna al-

tijd een krapte geweest”.
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De opmars van 
UV-droging

Antwerp 
Poster Festival

Grafische sector toont 
zich op FachPack
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  Voor meer info, contacteer ons:
Dirk Noens

dirk.noens@roularta.be




